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Geachte voorzitter, geachte leden van de raad,

Ik sta hier als voorzitter van Muziekvereniging Excelsior uit Bergambacht en wil graag het volgende aan u 
kwijt.

Muziekvereniging Excelsior bestaat dit jaar 120 jaar en is met ruim 70 actieve leden de één-na-grootste en 
één-na-oudste muziekvereniging van de gemeente. Een vereniging die zich elk jaar op vele fronten van het 
maatschappelijk leven in en buiten Bergambacht laat zien en horen: denk aan de gebruikelijke bijdragen 
aan Koningsdag, 4-meiherdenking, seniorenreis, Straatwroeterskamp, braderie, Sinterklaasintocht, 
volkskerstzang, kerstviering basisscholen. Als één van de weinige nog marcherende verenigingen zijn we 
bijvoorbeeld ook actief bij de avondvierdaagse Schoonhoven. Verder geven we jaarlijks meerdere concerten
met de najaarsuitvoering als blikvanger waarbij we tussen de 450 en 600 bezoekers naar De Waard trekken.
Ook organiseren we uit eigen middelen grote openbare evenementen zoals onlangs op 5 mei het 
bevrijdingsfeest. Ons jeugdorkest verbindt jong met oud met concerten in scholen en verzorgingshuizen en 
blaaskapel De Waardgangers voorziet tal van activiteiten van een vrolijke noot. Al met al zo’n 40 tot 50 
openbare optredens per jaar.

Tot onze grote verrassing en verbijstering werden we onlangs middels een kort telefoongesprek op de 
hoogte gebracht van het feit dat Excelsior voor het jaar 2019 geen cent subsidie zal ontvangen. Daarbij is 
als toelichting de hoogte van de reserves benoemd zonder verdere uitleg.

Het draaiend houden van een muziekvereniging kost veel geld. Gelukkig weten we ons gesteund door 
sponsors en zo’n 700 donateurs. We genereren zelf inkomsten door allerlei acties. De gemeentelijke 
subsidie die Excelsior ontvangt is een onmisbare factor in het geheel. ‘Zoals het een goed rentmeester 
betaamt’, sparen we en zijn er voorzieningen getroffen voor vervangingsinvesteringen: zo wordt juist in dit 
jubileumjaar nieuwe kleding aangeschaft en worden nieuwe instrumenten aangeschaft, met totale kosten 
van zo’n € 40.000. De reserves op de balansdatum eind 2017 zijn dus hoog met de reden om aanschaf dit 
jaar mogelijk te maken.

Saillant detail: uit correspondentie die we hebben kunnen inzien blijkt dat het ambtelijk apparaat bij 
sommige verenigingen om extra verduidelijking heeft gevraagd over hun reserves. Onze contactmomenten 
bestonden slechts uit een ontvangstbevestiging en het gememoreerde telefoontje. Er is bij Excelsior geen 
enkel verzoek gedaan vanuit de gemeente voor herziening of aanvulling van de aanvraag.

Wij worden voor ons gevoel nu enorm gestraft voor goed bestuur en een op de toekomst gericht beleid. 
Blijkbaar wordt potverteren, overambitieuze projecten voorspiegelen en de hand ophouden beloond.

In 2014 en 2015 hebben de K5-muziekverenigingen overleg gevoerd met de wethouder over harmonisatie 
van muzieksubsidies en is er een subsidiemodel voorgesteld gebaseerd op kosten van een dirigent, 
zaalhuur, het aantal leerlingen en de grootte van de vereniging, zie iBABS. Op de subsidieinformatieavond 
in maart 2016 heeft de wethouder in deze zaal de voortvarendheid van de muziekverenigingen om tot één 
subsidiebeleid te komen zelfs geprezen. Tot op heden is er echter helemaal niets mee gedaan! In de 
commissievergadering SBBV  van 2 oktober jl. bleek dat we nog tot eind 2019 moeten wachten op een 
nieuw te schrijven cultuurnota...

In dezelfde commissievergadering deed de wethouder een toezegging de reden te geven van het niet 
verstrekken van subsidie in 2019 voor Excelsior.  Tevens zou een historisch beeld geschetst worden over de 
subsidieverstrekking aan muziekverenigingen. Helaas moesten we zelf dit overzicht extraheren uit de 
gemeentelijke stukken van de afgelopen jaren: het blijkt dat de subsidiebedragen per voormalige K5-
gemeente steeds verder uiteenlopen, zie de bijlagen in iBABS.



Waar de subsidie van Excelsior van ruim € 7000 volledig wordt geschrapt, worden sommige, kleinere 
muziekverenigingen in de gemeente ineens erg ruim bedeeld met enorme verhogingen van de subsidie. Er 
gaat bijv. € 15.000 EXTRA naar beide Schoonhovense verenigingen. Naar de ‘Nederlekse’ verenigingen 
wordt jaarlijks € 40.000,- overgemaakt. Excelsior legt voor haar 20 leerlingen per leerling zo’n 400 euro toe 
en mag haar leerlingen komend jaar uit eigen middelen gaan opleiden, terwijl er in sommige kernen van 
de Krimpenerwaard de jeugd deels op kosten van de gemeente muzikaal opgeleid kan worden.

Door dit alles voelen wij ons als vereniging ernstig benadeeld t.o.v. alle andere muziekverenigingen in de 
gemeente en zijn we van mening dat de wethouder met dit Subsidiejaarplan 2019 meet met meerdere, 
inhoudelijk weinig specifieke, zo niet dubieuze maten.

Concreet vragen wij u als raad om twee dingen:
– Heroverweeg het NIET verlenen van subsidie voor Muziekvereniging Excelsior Bergambacht in 2019.
– Maak werk van een spoedige totstandkoming van een harmonisatie in het subsidiebeleid voor de 
muziekverenigingen en muziekscholen.  De scheefgroei tussen kernen en de bijbehorende onrust wordt bij 
voortzetting van het huidige beleid alleen maar groter.

Leden van de raad, gisteren exact 120 jaar geleden werd Muziekvereniging Excelsior Bergambacht 
opgericht. U kunt zich voorstellen dat de feestelijke stemming in mineur is geëindigd met dit 
subsidiejaarplan en de weinige waardering vanuit de gemeente Krimpenerwaard die daaruit spreekt.

Dank u voor uw aandacht.


